
 

 
Aan: Ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit 
         t.a.v. Mw. Christianne van der Wal-Zeggelink, 
 
 

Betreft: Zienswijze ontwerp wijzigingsregeling niet openen van de jacht op haas en konijn.  

 
Geachte mevrouw Van der Wal-Zeggelink, 
 
Wij zouden u willen verzoeken om uw voornemen te heroverwegen en de jacht op het konijn en het 
haas in geheel Nederland open te stellen. U mag geen besluit nemen op onbetrouwbare en 
onvolledige cijfers. Laat de verantwoordelijkheid daar waar het ook thuis hoort: bij de jachthouder!  

De Wildbeheereenheid Gendringen-Bergh telt momenteel 290 leden. Het zijn jachthouders, 
combinanten, drijvers, maar ook agrariërs en burgers die het wildbeheer een warm hart toedragen.  

Ruim 35 jaar zetten wij ons in voor een goede wildstand. We maken afspraken met elkaar voor een 
verantwoord faunabeheer. Elke jachthouder heeft dan ook een wettelijk verplichting om zorg te 
dragen voor een redelijke wildstand in zijn jachtveld. Hij kent zijn jachtveld en weet wat er gedaan 
moet worden.  Daar worden ook jaarlijks zeer veel uren aan besteed.  

Wat doen wij als “jagers” nu het jaarrond in het jachtveld:  
- Deelname aan tellingen o.a. de voorjaarstelling van de KNJV, telling overzomerende ganzen 

en de reewildtelling. Ook worden de roekennesten geteld zodat we een goed beeld hebben 
van de ontwikkeling van deze dieren.  
 
Het is beschamend dat cijfers welke wij reeds 35 jaar hebben over het voorkomen van de 
diverse diersoorten in het jachtveld gewoon ter zijde worden geschoven. U neemt nu een 
besluit op basis van tellingen welke in eerste instantie zeker niet gericht waren om de stand 
van het haas en het konijn scherp in beeld te krijgen. Cijfers welke de Wildbeheereenheden 
aanleveren aan de Faunabeheereenheden (FBE’s) worden compleet buiten beschouwing 
gelaten.  
 

- Registratie van afschot en valwild in het Fauna Registratie Systeem (FRS).  
 

- Biotoop verbeterende maatregelen, aanleg van hagen, houtwallen, hoogstam-
fruitboomgaarden en vogelbosjes. In het jaar 2020 hebben wij binnen onze Wildbeheer-
eenheid de 100.00ste heester/boom aangeplant. Een mijlpaal waar we als jagers terecht 
trots op kunnen zijn. In 2021 waren er 28 projecten waarbij 6700 heesters en 245 bomen 
werden aangeplant.  
 



- Aanleg van akkerranden. Samen met de Vereniging Agrarisch Landschapsbeheer (VAL Oude 
IJsselstreek) worden jaarlijks vele kilometers aan akkerranden ingezaaid. Het project heet 
“Paradijs voor de Patrijs”. De jachthouders zijn één van de deelnemers aan dit project. 
Belangrijk voor de insecten en het wild zoals de patrijs en de fazant. Het haas en konijn 
vinden hierin het jaarrond dekking. Ook de trekvogels (o.a. de kleine zangvogels) vinden in de 
winter een gedekte tafel.  
 

- Samen organiseren wij met de Gemeente Oude IJsselstreek jaarlijks de Natuur 
Schoonmaakdag. Jagers en vele vrijwilligers zorgen ervoor dat het zwerfafval uit de natuur 
wordt verwijderd.  
 

- Deelname aan de duiven- en kraaiendag. Zo kunnen we samen trachten wildschade voor de 
agrariërs te voorkomen c.q. te beperken. Tevens is de bejaging van de kraaiachtigen ook 
belangrijk voor de stand van de hazen en de bodembroeders (wilde eend, fazant, patrijs en 
natuurlijk ook de kievit, grutto enz.). Er wordt door de overheid jaarlijks miljoenen 
uitgegeven om onze weidevogels te beschermen. Door de bejaging van de predatoren 
leveren ook de jagers een belangrijke bijdrage aan de instandhouding. De bejaging van o.a. 
de vos en de zwarte kraai is dan ook erg belangrijk voor de broedresultaten van de 
bodembroeders. 
 

- Schadebestrijding wordt het jaar rond door de jachthouders in hun jachtveld uitgevoerd, 
verjagen van schade veroorzakende soorten d.m.v. het plaatsen van vlaggen en linten en 
indien noodzakelijk ondersteund met afschot.  
 

- Afhandeling van het valwild op de wegen. In samenwerking met de Politie (meldkamer 
Apeldoorn) is er in Oost Gelderland een systeem opgezet dat bij aanrijdingen waarbij “wild” 
is betrokken er een valwildcoördinator ter plaatse komt om het dier af te voeren, of zo nodig 
uit zijn lijden te verlossen.  

Al deze zaken worden door de leden (lees vrijwilligers) geheel belangeloos gedaan. De 
benuttingsjacht is dan ook de basis voor goed faunabeheer in de breedte. De jachthouders zal een 
klein deel van de populatie oogsten als de stand dat ook toelaat. Het geeft tevens zijn verbondenheid 
met de jachtveld weer.  

Ten aanzien van het voornemen om de jacht op het konijn komend seizoen landelijk niet toe te staan 
staat haaks op goed rentmeesterschap en de verantwoordelijkheid welke de jager heeft voor zijn 
jachtveld. Natuurlijk is het juist ook onder jagers bekend dat konijnen zeer te lijden hebben (gehad) 
onder ziektes als myxomatose en de Rabbit Haemorrhagic Disease (RHD). Tegelijkertijd weten we dat 
konijnenpopulaties ook zeer snel kunnen herstellen, op tal van plekken aanzienlijke schade 
veroorzaken aan landbouw, natuur, wegen, spoor, sportvelden, begraafplaatsen enzovoort.  

Wij kunnen stellen dat de wet en de praktijk hier al op zijn ingericht: jagers zetten zich in voor 
gezonde populaties en jacht vindt alleen plaats als dat nodig en mogelijk is. Laat dan ook de 
verantwoordelijkheid op de plaats waar het thuishoort: bij de jachthouder! 

Jagers zijn vaak vele tientallen jaren betrokken bij een jachtveld en gemotiveerd om zorg te dragen 
voor gezonde populaties. Daartoe ook concreet de handen uit de mouwen steken. Daar hebben ze 
natuurlijk ook belang bij. Dit gaat hand in hand met de wettelijke verantwoordelijkheid die zij in dat 
opzicht ook hebben en daar naar eer en geweten invulling aan geven.  



Onderzoeken geven ook telkens aan dat jacht geen drukfactor van belang is op die populaties. Er 
wordt alleen gejaagd indien de stand dat ook toelaat! 
 
Het beperken van de jacht zal niet bijdragen aan de toename van die populaties. Dat hebt u als 
Minister ook toegegeven. Ook zal het de betrokkenheid van de jachthouder ondermijnen. Hij is het 
jaar rond werkzaam in zijn veld met o.a. biotoopverbeteringen, bestrijden- en het voorkomen van 
landbouwschade, bescherming van diverse diersoorten en vogels. Ook neemt hij deel aan tal van 
activiteiten welke door de Wildbeheereenheid worden opgestart; diverse wildtellingen, registratie in 
het Fauna Registratie Systeem (FRS), de natuurschoonmaakdag en trainingen (hagel- en 
kogelschieten) alsmede cursussen in het kader van wildhygiëne en reewildbeheer. Dan komt de 
vraag al snel “waar doen we dit allemaal voor” als de Minister besluit, geheel op basis van 
onbetrouwbare cijfers, de jacht op soorten te sluiten. Het werkt zeker niet motiverend! 
 
Voor verantwoord faunabeheer Ik wil u graag de gegevens van de tellingen beschikbaar stellen van 
de afgelopen 17 jaar. Wij herkennen ons dan ook totaal niet in de stelling dat het met de hazen en 
konijnen niet goed gaat in Nederland. Dat heeft zeker betrekking op het werkgebied van onze 
Wildbeheereenheid.  
 
Het haas is een schemer/nachtdier is geworden. In het werkgebied van de Wildbeheereenheid 
werden in het jaar 2022 2615 hazen geteld, dat zijn er gemiddeld 24,43 op 100 ha. 
 
Wij hebben op 8 januari 2022 in vijf gebieden binnen onze Wildbeheereenheid de hazen telling 
uitgevoerd met warmtebeeld. Nu was het aantal, gemiddeld over de vijf gebieden, 54,86 hazen per 
100 ha. Meer dan een verdubbeling!  Ook deze cijfers zijn toegevoegd volgens bijlage 1. 
 
 

Namens het Bestuur en leden, 
Wildbeheereenheid Gendringen-Bergh 

 

Gerard Evers en Sebastiaan Hallen 
Secretariaat.  

 



Bijlage 1. 

 

                        

                       

                       

                        

                      

                       

                       

Voorjaarstelling hazen en konijnen               

                       
Soort Jaar                      
  2006 2007 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022      

                       
Haas 1579 2586 2637 2338 2618 2890 2222 2619 2649 2038 1878 1775 1417 1926 2260 2498 2615      

                       
Konijn 494 809 657 550 1139 1003 892 943 932 1279 1156 656 454 627 410 612 740       

                       

                       

 Bejaagbare oppervlakte van de WBE is 10.705 ha.                

        
 

     

             

 Gemiddeld  Per          

 

over 17 
jaar  100 ha.           

               
Haas 2267  21,18          

               
Konijn 785  7,33          
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Warmtebeeldtelling.        Voorjaarstelling     
Datum: 8 januari 2022.                  Gemiddeld over de gehele WBE     

                   
Jaar: 
2022 aantal hazen 2615 stuks     

   Oppervlakte  Aantal  Aantal hazen         
Aantal hazen per 100 ha. is 
24,43 stuks       

   in ha's  hazen  per 100 ha               
Haas Telgebied 1 310,7  150  48,28                

 Telgebied 2 175,2  146  83,35                 

 Telgebied 3 246,3  119  48,32               

 Telgebied 4 276,4  128  46,31                 

 Telgebied 5 245,6  145  59,03                 

  Totaal  1254  688      Gewogen gemiddeld warmtebeeldtellingen 54,86 hazen per 100 ha.    

                       
Opmerking: telgebied 2 is een gebied welke een zeer hoge recreatiedruk heeft. Hier is het haas nog meer een schemer/nachtdier geworden.     

                       
Opmerking:  2018 was de warmste zomer in drie eeuwen met een overvloed aan zonneschijn en zeer weinig regen. Je ziet dan ook een herstel  in 2019. Ook 
2019 en 2020 waren zonnige zomers waarbij minder regen is gevallen en dus ook minder gemaaid werd. Weersomstandigheden zijn van invloed op de 
hazenstand.   

 


